Dear Dave, 7/14/90

About the only thing that didn't interrupt my reading of your Exclusion of Oswald
chapter was the severe weather that, s.ve for one day, was all around us. We had two or
more inches of rain in an hour during thé one hard storm we had. 411 sides it was violent,
but fortunately not here,

o While I am sure that had L been able to start and finish on a single day much would
no{ be clearer in my mind $Rat ray not be there at all, I do not be.ieve it makes all
that wuch xd diftfemence. There may have becn an advantage because I was able when doing
other things to give some thought to what I4d just read. I did form some fairly definite
impressions.

One is that this was much too painful for you and that it shows. You have not done
nearly what you could have done and not nearly as well as you always have done.

4dnother is that you began with the feeling you just had to rush like hell. That I
think also shows. You forgot too much that you do know that is rulevant, Z think im-
portant for this chapter.fou didn't remembcr clearly and you didn't check. Because you
are anything but lazy the failure to check, by which I mean with your own recollections
and with sources you should have drawn on, particularly Whitewash, I canTthink of any
ex,lanation for the rush. Perhaps because it was painful you rushed to get rid of the
pain sooner. another sign is the cliches you used too often, like we must do this or that
od think this or that, etc. This contributed to dulling what could and siiould be excit-
ing., as did other such constructions.

You are not nearly as much the professor lecturing dumb and uninterested students
buti.some of that remains.

That you did not include so much that youf certainly know makes me wonder if you
began with an outline or if you did, if you also rushed that. You'll see some of what I
mean in what I added for you.

Did you begin with the belief that you could or should or just had to get it all
done during the summer without clasaes?

When I got it I thought I could read and highlight what I'd later write a bit about
but soon I felt that was inadequate. Then I started to write comuents on the pages and
pretty soon I felt that also was inadequate, So, I redrafted some of it and included some
of what you forgot. I mean some of what we even discussed on the TSBD time reconstruction.

In a sense you could not see the forest bec.use you were blinded by the individ-
ual trees. angl example of this is omitting the absolute requirement that the Commission
get Oswald out of the building and on his way to the bus if exactly three minutes or less
from the time of the shooting,

I got the impression that you even got twisted on the geography, the directions, and
in some places + placed a question mark where I felt this.

One of the items of which + have a clear recollection of having told you that you
omitted is MacNeil, on whom you have two sources separated by more than two decades. &n-
other is Buker and the front stairs and second-floor side 'corridor, on the weat.

If you decide to redo this, and your free summer is mostly gone, I urge you strongly
to reread the pertinent section of Whitewasb,make notason what you should not omit and be
sure to include my citations. lou needn't credit the book. Just cife those sourcesargnless,
of course, you want to make an issue of how thoroughly the flaws and crookednes: ‘¥as docu-
mented in the literature, particularly the earliest, when so little other than the “eport
and 26 was available. I was reminded of this when I decided to check Mrs. Reid, whotl re-
membered. (I fact I remembered more than exists! I thought she'd said the coke was partly
consumed! )



Tt
I do not believe you had in mind telling an exciting story. But is it exciting!
“hocking, too! and so utterly dishonest, in intent and in formulation and execution.

i'm sorry you did not take my initial suggestion, that instead of lecturing and
belaboring in spelling all out you resort to ridicule and sarcasm. Qud A Lem-.

There can be a very big advantage in basing yourself on vwhat was publiéhed earliest.
It will be historically important to make a record that the eurly, non~theoretical works
were substantial - and largely ignored, except by the sorrowing general public, which took
to them and daily still does, from my mail. /his makes the point that nothing more was
needed to bomb the whole ugly, dishonest mess. That can be fleshed out with some of the
new so much of which will be beponf yourreach. You can, however, get euough to make the
general observation that with all that has come to light, there is no rebuttal of the
essence and the detail of the earliest works in it and it does flesh out and add literary
muscle to the first good books,

Yourmissing Mrs, Reid missed a fine chance to clobber the Judenrat Helin. I added
a little, is a mark because of his_books and pontifications else.here. On her, on
thaﬁTippit tiwe reconstruction, etc, You are the Jury, new rquder.You'll have similar
opé?tunities with some of the other counsel. snd Ford.ktc,

I like the book title add aum pleased that you recall it. But i do not like the
chapter title. Yull. I think you meant Exculpating Oswald. That will apply to several
other treatments. You may want to have a section with this title and individual sub-
titles for the chapters in the section, This would apply to all of V from the outline
. of the chaupters. It could apply through IX and would tend to &harpen what you saye.

You do not indicate an appendix. If you have one, would you consider having XNVI1
in it? I think the book will be more exciting if you do. ..nd you do want to excite readers.
Including professors. You want to be in a position to gekl books because that is the way
you reach people and you want to be able to turﬁ|those of the press who are not blind or
personally corrupt.ga. They ion't take the tiue to read what is dull and overly-
scholarly. @ which I mean in style, not content. Essentially there is no difference in
content between the intendedly scholarly and the intendedly popular. I think the scholarly
will be inherent and obvious in the amWsimxiyx popular approache

It is almost suppertime, I'll lay this aside until tomorrow and then will read and
coreect it and see if I think of anything else.

What I wrotg I wrote in haste and corrected it in haste. There may be errors and
other flaws in it.

7/15- &fter we spoxe I thought ol & be@ter title for the section, if you break it down
that way: Exculpation and Conviction. You will be drawing together what exculpates
Oswald and convicts at le.st the Commission and probably the FBI,

i'm glad you put David on the phone, that I could speak with him a bit, and + hope
I did not make him late for whatever he was going to. Sest to you all,

ad
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IV. Exclusion of Oswald 1

~

Anyone who seeks to know about the murder of President F.
Kennedy must first confront the myth that Lee Harvey Oswald
shot him. The distortion of history arose from the concerted
act of officials who with solemn oath claimed to have looked
into the crime on behalf of the American People, but who
instead used that trust and vantage to stifle a proper probe.
Then they impdsed upon the public a political solution as
criminal resolution. As the Warren Report expressed its
findings: "The shots which killed President Kennedy and
wounded Governor Connally were fired by Lee Harvey Oswald.™
A generation of Americans have now thoroughly discussed
the assassination and in the popular mind a belief Oswald Ze‘ﬂmg

played a primary role is so deeply rooted that to imagine he ﬂ’“«‘ 7"/”/

flfa/%7‘7
@/M/W’.

did not murder President Kennedy beggars reason.
Consequently when a critic casts doubt on Oswald's
relationship to the crime misunderstanding can be expected to
arise and distort meaning.

In confusion some might find an expression of dissent



from the official doctrines might mean one thinks Oswald
operated with confederates, a not uncommon belief. But this

is not the charge, the bent of the facts objectively seen, &f

and the reality which underpins this brutal crime of the bﬁ
century. A starkly different point is at issue with radical 4{Vrff,

S S "
implications: no credible evidence exists to link Oswald to ﬁnf A‘ i

W )
the crime and never has. In reaching this conclusion no new J/

B3,

evidence 1is brought forward. The old evidence lying in the
dust and rubble of the center ring, discarded and un-

molested, firmly fixes this fact. It is quite good, quite

\clear, and all who played a major role in the original 179Q&Lb/ fb[b

inquir@)into the President's death knew its MM%%L/W

Major problems impede understanding. A veritable f73]464q/
mountain of material blocks access to the crime, perhaps 'A}¢&a£«Z;;%
twenty to twenty-five million words in documents scattered in jz/ }1711
a dozen depositories and collections, unindexed, lacking :ié,///”ﬁ’r
either chronological order or categorical relationships, | rh{l«/lﬂf AN
stuffed full of ambiguities and clashing facts, the whole LLZ]Q{ ﬂﬂ/v'
consistently muddied by scores of rash theorists. And if ,bﬁynfyﬁzzﬂh
this was not enough to give pause, a historian faces another,/#@gil
much different, problem because an approach to the crime must ‘7é;jr19
be made through evidence presénted in the official
formulation.of Oswald's guilt. Before drawing any
conclusions one must first pkove a negative that Oswald did
not shoot President Kennedy, a logical cul de sac that can
only be exited by critical examination of the evidence

amassed against him. Yet, the heart of the criminal



‘ cazt(:?%cét;? heavg}books z bull t fo d at Park fﬁ;&al /
W gﬁ 399, tréced to the riflek ' The ComA&ssio de J mined t

dimensions of the murder is patently obvious and not
complicated in its sfructure at all.

The Warren Report's case against Oswald contains just
six components.2 It holds that Oswald owned and possessed a
rifle found on the sixth»floor of the Depository used in the
assassination. That he carried the weapon into the
Depository that morning disguised as curtain rods. That he
was at the scene of the crime about the time of the crime. :jp
That he fired the three shots. That he then hid the rifle on
the sixth-floor. And, that he fled the scene of the crime.

The Rgport built a seemingly solid foundation for

Oswalgys ownership and possession of the Depository Carcano.

(1) ownership, possession and movement of rifle
That afternoon the police search of Zhe sixth-floor
discovered a 6.5mm Mannlicher-Carcano Lidden b neath sevZZal

Lee Harvey Oswald had purchased, owned, and possessed that,tvww

exact rifle,W(jy\ M TIMTD} d‘fw d/ | /// W

The Conmwzléon clalmed to have 1 ated Oswayé D’L&/‘n /L,/%
n's Sk fnf
purchase records. éI ag nts’ng a ma11 L?ﬁe%/éoupo?)from

an "A. J. HTdettisécezglcgéﬁgno to be mailed to Oswald's

n
postal box in Dallas, plus the statement showing a rifle was

L

shippe%}p otographedA}n the microfilm storage records of
Klein's Sporting Goods Co., Chicago. offieials enlarged gghﬁ

s

-



from the 35 nqutivesséﬁgjsubmitted them to a number of
ogess‘o ala to Hetermine if Oswald could have written them.

All agreed he did.3 But two pertinent questions arise here.

Can_one reai} ake a defin e determination on handwriting‘
wh z#mg
based nega ive t e} hundred characters of

‘ﬁfwu

writing? The experts malntaln a valid test can be made but an

WM

and peculiarity of the working papers such a decision is /ﬂ%j7

objective mind must be inherently skeptical of the paucity

based on. But further, could someone with expertise have
copied Oswald's handwriting? Neither the Commission nor the
staff raised this question, yet it certainly is a sound one
to ask especially in an era when questioned documents,.
forgeries, counterfeiting, and fakes are not uncommon

On March 20 Klein's shipped a Carcano by parcel post to
postal box 2915 in Dallas, rented by Lee Harvey Oswald.

Several basic questions arise. Did the rifle arrive? The

Commission never proved that it did, althoygh the post office
~ Thea neyurrg recey .B’
had an excellent way to establish 1t 5 receipt

appears in the records, an especially disturbing fact given
the bureaucratic fascination with records and the postal
system's penchant for preserving them. Why no postal
receipt? gg:? did oswald pick up the rifle if it arrived?
The Commission never placed the rifle in Oswald's
possession.4 Before the Commission Postal Inspector Holmes
testified that anyone could present the arrival notice found

in the postal box to the postal clerks and receive the

package.5 The bottom portion of the form which listed the



names of the individuals who could pick up mail from the box
was torn off. Holmes testified postal regulations required
the portion to be destroyed when a person closed a box.6
(Except. not in the instance of Oswald's New Orleans box]? No
knowledge of who could pick up mail from the box other than
Oswald is available. PFailure to peg this important componént
of the case in documentary evidence marks a major weakness in
the investigation.

The Report places great emphasis on the fact the rifle
_ Klein's shipped bore the serial number C2766, the same as the
serial number found on the rifle discovered in the Texas
School Book Depository. It states:

Information received from the Italian Armed Forces

Intelligence Service has established that this

particular rifle was the only rifle of its type bearing

serial number C2766.8

FBI SA Robert Frazier also testified that the serial
number on that particular rifle was unique.? Yet, in
Commission Exhibit 2562, a 22 page report from FBI Director
J. Edgar Hoover, we find the serial number is addressed much
differently:

In the 1930's‘Mussolini ordered all arms factories
to madufacture the Mannlicher-Carcano, rifle. Since many
concerns were manufacturing the same weapon, the same
serial number appears on weapons manufactured by more
than one concefn. some bear ‘a letter prefix and some do

not .10



, Thue L»fil&zﬂxka
The documentation then sustains af Qgggfigé’?fﬁazﬁ§7than the
oo W S 4.
Reparti presen

ted. This leaves open the distinet possibility
the Depository rifle was a plant.

Thé Repor%f?ails to show Oswald's ownership and
possession of the clip and ammunition, two esential ﬂéQ4ﬂ1¢/27$§7£k77<
compenents of the-lethal-weapon. The Report states the rifle
had a clip whén found in the Depositoryll. Footnote 23
referé the reader to the sources upon which this statement
rests, the testimony of Captain Fritz and Lt. Day of the
Dallas Police Departmentl2. In another instance of the
Commission and its staff use of blue sky for facts we
discpver that neither source contains.thé information. The

Comm wdemn

Report further comments the rifle probably came without a ')zc
a‘//j; . h &l / 7y #

clip, but does not account for the/appearance of the clip, ;rmufaﬂh&.

N

(i, g bt
! Eher questioning Klein's personnel to determine if this .
| mmw (] sy Lt A . [l
. was jndeed the fact i any indication }
44»5(L LT nh o
search for-the information.!3 oVA

The same is true of the ammunition. Three bullets fired
plus a whole cartridge in the rifle whep found means Oswald
owned four bullets.!4 Bullets are not sold by the number but
by boxes and can be traced to manufagturer and distributors.
Where the bullets came from we do not know.l% Why?

Oswald's possession of the rifle proved equally
difficult for the Commission to establish;it never Svth JEAZ%/'7$

i d that he possessed that particular rifle. It

attempted to utilize Marina Oswgld to show Zfe Harvey had Be

. Lug
i but she swore that he ownéd and

rifle In
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possessed a completly different rifle, one without a
u
telescope.l6 The Comm1351on ignored er statementy because it
b _ o gt fo e come ‘jib
did not Jlﬂé’WLth its preconception. 17 And what would it do

with another rifle to account for and trace? Another tactic
also failed when an effort was made to match the Mannlicher-
Carcano with a rifle depicted in photographs of Oswald in a
backyard holding a weapon.!8 The shadows and indistinct
outlines reguired the Commission to conclude comparisons
could not be madel% although responsible critics have
suggested rigorous measurements and silhouettes derived a
negative answer .20

The Report éiaxgeﬂfthat the police lifted Oswald's

palmprint from the underside of the barrel of the rifle after

z 2 d ed the wooden foregrip.21 This if anyth:ng
Ma stabli h d th.’; ‘{i\% th id %
a she ut ,when one gxam e é% ence

~ah severe doubts ralbeq9

abouL~thQ~3;_“~L~ﬁ~ - t. The Dallas Police
Departmenth_eu_‘_fingerprint to the FBI laboratory in

——— e

T ~aR-
washington, D. C., three days after the rifle and

other evidence for testing; it never arrived until the

29th.22 FBI Special Agent Latona who performed the tests for
the Bureau testified before the Commission that he could not
find on the rifle any traces of fingerprinp dust in the area
or any other evidence a print had been there.23 Lt. J.C. Day

of the Dallas Police who lifted the print refused to swear an

affidavit on where he had found the print.24 7% é q z

Having failed to affirm Oswald owned or possessed th '7%&0%%4&%49 R



Carcano the Commission confronted the task of how the rifle
got into the Deposjtéry in a busy place with a hundred people
moving about in irregular work patterns. Oswald certainly
had no place to hide the gun in his tiny room he rented on N.
Beckley Street; he had no known associates who could have
helped him; and, he had no money to rent a spacevsomewhere‘
to store the Weapon.

The Commission decided he kept the rifle with his
belongings stored in the garage of the Ruth Paine residence
in Irving where his wife and two young daughters stayed. .But
that éggggtﬁ'ngems %hey could not c1rcumvent..instead +hey
asserted on the basis of no ev1g¢gce that he just dlth@“ ﬁb-474? /2;
E’ meo ;&mz {

L in's shipped the rifle March 20 and Oswald left April 24

for New Orleans by bus, leaving his wife and children to

follow shortly.25 ﬂg;hséé;;z moved

ith her in Irvi g whlle Lee Har%ﬁ t&ok Zaafsuit ase with
i G ‘ﬁéf she ndr /?w the ri in tg:uég gage

en fow did {He rif e get to New) 4,

n in

In suitcases that were not big

. —a Aboard—a—bus2
gﬁc _ o ven gﬁ?a!.
enougly to hold €2 The Commission never d.

e Y
On September 23 Marina and her children Teft New Orleansii>

Ao A 18R zkm,ﬁE'ﬁ%%_égﬂ;Jélékal

»L4&; stay—u¢th_he$—wh&}e—eswadewent_toﬂMexieo 2& He did not “take

with Ruth Paine who had

j ¢ the rifle to Mexico.27 Ruth Paine who loaded the car in New
;.Zﬁa orleans and her husband Michael who helped her unload it in
£ Irving did not see it——and it was heavy and irregularly

wrapped; it was conspicuously lain on the garage floor the
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Jo— é/:l ﬁl/ﬂlfﬁ b <
Gemm&swion"satd*%%:ﬁf; did the rifle move froﬁ]New orleans(to
Irving? This is a cgntral issue in the é%énge against Oswalds
ﬁut carelessly tossed aside as a non-issue by the Report
because the Commission could not resolve it. The
implications fly right to the hearth the possession

question. I{-Oswald possessed the Carcano where was it?

b svivving | GFrutIvh gf i >
The Report relates ~Oswald hitcheda ride to Irving
1 ,
after work with fellow worker Buell Wesley Frazier who lived LuM%AAh

'Mﬂx\ one-half block from the Paine home. Late at nigpt OswaldJ WI/W/ Vé/ﬂ‘

" q
(Zbknj'went into the garage where his rifle lay un some blanke%?
/
on the floor, dissembled it into two parts, reducing the

. overall 1ength 1t contends Oswald had manufactured a paper .

MWMFM?I/#J‘”% P by Tt flfé é% coned
bag at work, smuck—+ it to

A v Bl e ol o
M(ew he-carr the packa «1

g b 5
/,_\%’ the package contalned curtain rods?/although - h¢/\/£%
4 ’w! puma————— - e e e )

e back//f Wesley's car, ro work '“/44;%?h
. AZ{W‘ “ the Comm1531on noted his room in Dallas had curtains and.

Jtas

rodg,iFFra21er pa ked t blocks ‘north of the Texag School
AMMW?{Z‘
' ~{0¢“ Book Depository, 1in ered 1n the parking to rev his car
T ol 1 o wrsn —
pository with the package undei:ﬁ§a—arm~ (He entere§:§2E§>

f? (}he rifle; n 1rregu1arity pops up in the Report's narrative

) L;? charge the battery > Oswald walked toward the

J’
assembles 'L At 12:30 h oots Pre51

J'xdla
Kennedy, runs across the floor te—a—s%aek gi-beo .ca

for i;anext p the rlfLe on the sixth-floor just before
s a’
noon whemroswal

where—he hurriedly hides the weapon b¥;uedg%ng~t%~betueen

ﬁi.ﬂa N MMM

9



some-bexes. He then races downstairs to the second-floor

lunchroom where.he_bumps-&nto Police Officer Marrion Baker

ascending the stairs 2%5‘70 b dew Be don ofpne Mu 1 /MW

éhe Commission relied on the testimony of four persons

uikfébf -the- #ovemen ,af'tzgiweapon into the

Depository. Wesley Frazier and hissister Linnie Mae Randall
with whom he lived, Jack Dougherty, who observed Oswald
entering the building, and #eey Troy Eugene West, who worked
at the wrapping table.

A question directed to the preconceptions of the
Commission and its staff must first be asked. Why on earth
would Oswald want to dissemble the rifle in order to take it
into the Book Depository? He had no reason to do so; logic
finds it irrational. The fully asembled rifle measured 40.2"
the longest of the two awkwardedly shaped pieces measured
34.8", a savings of only 5.4", certainly not enough to make
any significant difference to a smuggler hoping to escape

detection.39 This assertion is a concoction of Luftmenschén

The Commission said he did it based on no evidence and no
common sense at all.

To the claim Oswald brought home a paper bag to wrap the
rifle in we meet the serious problem of lack of evidence.
When did Oswald obtain the paper and tape he used? Troy West

is a reliable witness who testified clearly that no one had

access to his tape machlne at the wrapping table, for he “‘¢J
never left the table.31 mhe,gggzghadfzﬁihézg come_out 2 7

icomﬁﬁ%éﬂ 4
: d13t1nct1ve&y~ma&ked~sllalng mechanism,32 and no

10



it _

wother. Flying ~n theiggiiﬂfrontal face of its own evidence
the Commission concleded‘Oswald got the tape from the machine
and made tal’lszag '7'“‘4 4_ ‘fW/LM,'

After making a sack dix 1nches to short to hold the
rifle how thenjaed Oswald carry it home? Here only'the /7"45'”g’11
testimony azie —.ig-available-and-there-is-no-doubt—in it
that Oswald did not have the bag with him.33 The bag would /¢1g;g;
have to have been carried unfolded because no creases beyon;)\ “ (
the folds at the top and bottom existed in jt.34 Fraztzsg;gu 7244‘

@ wts f?43;d¢ ﬁrq;nhV)“
no ba The Commlsbloqﬁconcluded based on t 1s as their on]y

M Mmﬁﬁﬁg‘tﬁ“? ggéld cam tgh ag hom on the tr1m7/ﬂ 70/
'%' his n&1$kg£:ég“7 / Andfl7nﬁb/%4ﬂﬁh

Only Wesley and Linnie Mae Randall saw the package the
Commission claimed contained ﬁh' i ds. Under repeated
interviews and consistent testimony before the Compission the

. mompe
pair of siblings swore the package measured abeut 27 or 28
vl ke
inches in length with—a—w+éth too narrow to permit the
dissembled rifle to be inside.36 In addition they supported
their unshakeable testimony with two physical chec%gflao

Wesley swore that Oswald carried the package w1th one end

cupped in his palm and the other end tucked up under his

armpit.37 Oswald's average h 1q§h an rm len%t could B
d‘trd 28"épz k II;W o Lgl/? d 1on f t {1 ﬂ( i
accomo ated a age_w one ar
bl pufle oo 5 MW coid &g b, ﬁrm /um m/
fl

would ave s h-ﬁg Siﬁf al inches beyond’the armpit.
Showild Sl 4 Lo
Wesley Frazter-relate swald placed the package on the

backseat of the automoblle; ct

mhvein
doeation. The FBI meagﬁ%égﬁit.at 284 38(/he day before

11
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Oswald had told Frazier he wanted to go to Irving to pick up

some curtain rods; in the clutter of the garage, lay curtain ?

IJIJ+
rods; on the way back on Friday morning he d the

package contained curtain rods.39 Frazier had sold curt
v/J/}'[b Wsi M ovvﬁ\ A~ Mkh«? i é(«rt N L”

rodsoa saw consistent in.the physica)-features of

the package with a bundle of rods.40

’

With this testimony as 1tu LVldezﬂf and its only
=7 dhe 4f oot t{' mh~

evidencer the Commission conc’ dedﬂoowald carrled the bulky
packag—:g)‘-%f%‘%g‘gé% frn ek Tl Puiny pnvis . ¢
The—evidence—simply does—net--support ] i ate
assumpt.ion.

W TS8)

Ceﬁ'i“'

(2) Mewinyg the rifle into the TSBD

Only Depository employee Jack Dougherty saw Oswald enter

BW‘( .7
the building that mornlng and upon his testlmony the

Commission concluded Oswald carried in the bag concealing the
vty The bidd vy
rifle.A "One employee," said he Report, "Jack Dougherty,

believed that he saw Oswald coming to work, but he does not

remembe; that Oswald hdd anything in his handg he entered
it‘ *VJ HA' 4 wM/h W lé“f)&t‘ﬂ’alf \/4 Yo I/u/&// ‘/Ir( F)tb[(
the door. rty's-testimony- ﬁroved }d—eﬁtened
emp%yuhgndeﬁf, Dougherty's employer-gave him additiomad
wor e i

duties to report an hour earlier and observe the other

employees as they entered the Depository. DBuring—his
Lgaiimony—before~%he—cgmmissionvms%a££-eeuﬁsei-Joe Ball asked_thnk‘
the book-handler: "Did you see Oswald come to work that

morning?"42

Dougherty replied, "Yes--when he first came into the

12



door."

KBall asked/aga}n,‘"When he came in the door?;\)"
6gﬁgherty said, "Yes; I saw him when he first came in
the doori~Yés."
Phe Report's use of the word "believed™ then .is--in
direct opposition to. the-ewvidence,-"kpew'—it—sheutd-be.
£2£Zi?askin§ whether Oswald had anything in his hands,
Dougherty replieq)tezaaii; "I didn‘t see anything if he did." E
Ball queried him again and Dougherty told him, "I didn't see
anything in his handsé"

Ball pushed him, "in other words, you would say

* positively he had nothing in hihs hands?"

Dougherty responded in unmist akable language "I would

Ko agen, Do Lo et el
W lomndon L Ligd e t 47
say that--yes, sir. My/yy,]t /n' 2 [f/ Jo dmwvvn .27 ah m;
+0J+l!>u
Dougherty Oquld entered empty-handed and the

pmqulon based on that testimony alone/;ald Oswald carrled /%4 2Q/Qb
\/VV’\" )L TMII& m ?‘31 (1‘( {nWMT' h‘( [mqu[‘/ ;}4 pyltfl,ﬁ %{7 w
. mmm ,1 (,4 “ m 4“4“%!/&1{2 %"f b Drardle

'l -Ne ev et swald carried rif nt
}INF‘ 15 o The ,,iuau o M Ll:gg/ At o p v ha;u / A ke of 4l
the building. Bu% wh t then happened to the package? 7 ﬁ,u,l(u
A cari*] i patft ef( /
Frazier saw him walk toward the building

15 g€

bucked~in—hfs—armptt*and~cupped 1n¢h¢a;?a&m*-Do gherty saw ’JZ )
-/ 9" hw“‘r U’W[{( /’t‘lﬁ‘ ﬂa// A1V ¢ /’ ’/“ 77"‘ t‘," ’W/,‘// fp//‘.""‘tk
by A EWYrh S o ij ol o
™ b%‘Wl% [torg, materials 12 t};ey needegd W ne’wz‘,( -/

AILLJ
the—tormat—act . Since the police never conductéd™a —-

systematic,search of the buildingyuntil»August,hnineumonths

after the crime no candid person can say the rods were not

/;/Ml/(/s[ 13
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Jotibbah w

Hot only was it absolutely essential to Proving Oswald's guilt to prove that he
did take.%édrifle into that building that morning, it was also mssmxtizX vital to
chek Oswald's alibi.f The police did know, imuediately, that he claimed he had carried
only curtain rods for his Beckley,%venue room. Obviously, if Oswald had carried curtain
rods and only curtain rods, on that basis alone he could not possible have been the
assassin and more, much more - there was irrefutable proof of a conspir.cy to assassinate
the President., fublic authority in those first moments after the assassination had the
urgent obligation to determine whether or not the conspirators had other objectives.
Were there to be other assassinations? Did they plot the overthrow of the government?
Were they foreign assassins, their assassination prelude to an invasion of the country?

Immediate investigation of Oswald's know alibi was as urgent =mm a need as all
elwements of public authority, from the lowliest police invest{igators in Dallas to the

1 erftft ) W‘“(

highest echelons in Washingtol, faced and had to resolve and to resolve/\definitively.

Faced with this most pressing need, the police ignored it entirely.

So did the FBIUand the Secret Service.

With this most T:aaic of all questions facing it, too, the wazfn vommission did

nothing J’ all to get an answer until long after it had reached the conclusion with which

cowil this most basic evidence,
it began, was writing its Xeport, and then realized that it could no longer ignox? the
' Lev

most basic fact in making Oswald guiltye So, it hag the building's manager, “of Yruly,
asked not if any search had been made or if he had ordered any search made. *t asked him
{and pick up the exact words and exact source from Whitewash)

WmmmuﬁlMaWWm

DPruly had appeared before the Commission and he had, tesified under oath. But
neigjher the prestid;goua Commission members, all eminent lawyers, nor its emimemt counsel,
had asked Turly a single question sbout Oswald's package or his claim that it hald the
innocent content of curtain rbds.

this
instead ¥t was all wiped out with \again use WW) a letter in which Truly said no

more than that (and his exact words are important) when curtain rods were found they



T, -
were’ reported to him and no finding onj curtain rods had been reported to him!

So, the Commission concluded what it had to conc‘l/ude aRA-£100-ddba-oun-outling -0

i

0 hold Oswald guilty and from its own outline of its worls prepared before it had been

ovy
able to conduct :ttjénvestigaﬁ.on. it did conclude, its preconception of Oswald's guilt,

4s it said in its Hdeport:
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One of the two earliest books on the assassination, ﬂ"Oéyald: Assassin Yr Fall-Guy,"

J
was writen by the late Joachim Joesten, af Germmcgimm. Unilke
the derring-do professional investigators of the Dallas police and the FBI and Secret
. 0 8 '
Service, he interviewed ‘“rs, Earlene “oberts, the housekeeper, and examined ke room

Osweld—hat—had. “his is what he wrotes



-

~in~the-Depesitory.
"Ooswald lied when he told Frazier that he was returning

to Irving to obtain curtain rods,f,said—the—aegegt.43 It

cites the testimony of Oswald's landlady, Mrs. A. C. Johnson,

NP S oy Mﬂm4~ ___ o Absetn /]'»(
plgealiio e—room had curtainiéiﬁwﬁug I swa ?

curtaiﬁizgaz? ﬁ&uijéﬂwr JH%giqsfnd_nagate
e. A_sound-prefessional
earching for the-facts-of-the-murder
tablished. whether the roomlacked or.
possessed curtaips,. provide an-exhaustive physical™ .
dégcgiptign”o "the windows and.-all circumstances—connected

Wiih'it-;;giﬁﬁﬁwthis would .only work to Owald's—advantage- the

the
criminal Investigation

wggid have clearly

In early 1964 Joachim Jogstenfwa German writer, wrote a

-

/
J

;?ok on the asassinat}on”ﬁﬁich supplied the answer. He had

nterviewed the‘hahsekeeper Earlquﬂnge&%sT’f/

With a ground-floor window front running the full length
of his room and opening out on the neighbor's driveway,
Oswald was indeed living, as his landlady herself said
in the course of a 45-minute talk I had with her, in
'the most public room' of the house. A goldfish has

_ more privacy in his glass bowl than Oswald had behind
this unbroken window front, especially at night, when
his room was glaringly lighted by an unshaded bulb
dangling ffom the ceiling.45

The Commi si?n knew this. It had acquired copies of the

MNE
g book, hadﬂJoesten interviewed in Germany, yet in its Report
el frotn ~
Viada .‘\A/-‘Wu 14
It w) |
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Moreoverx’} there is a definitive, an irrefutable answer to the quintesential
question, did Oswald feel that he needed curtains for his fishbowl of :. room?

Reporters and photographers from all over the world flog;d into Dallas as soon as
! a well-known
the assassination was reported. #mong them was a photographer fron the/photograhic agency
- to
based in Hew York City, slack Star. It provides both photog‘aphs" and its photographers for

assignedent to newspapers and magaines. Its was at 1026 North Beckley

the day after the assassin&tion and, as it happened, too a series of 35mm photographs of

the diapenous curtains that mede a fish of Oswald in the fishbowl of a room gnd of

in rods being 1 in place ol B aings
¢ |
)4 it be th&t the FBI could not have learned that these photogmaphs were made and
did exist? “a.p it be that neither it nor any other agency nor the Commission failed to
ask all photographers and photographic agencies for alfff:sassixqtion-related pd.otureé
they had?

Can the,;' have been anytuing that can reasonably - honestly - be called an inwesti-
gation without tiis having been done?

The Yul's own hundbook for local police emphasizes the ix‘nportance of seeldng and

using photographe. /Jut| e FB/ yhod So tur afveel

Black Star's photographs are not in the Commissiongs records available at the
Aational ,A‘chives.

4 Black Star's photogaphs are not included in the hundreds of thousands of pages
of its records disclosed by the FBI in disclosures its rcpresented, Qhether or not
truthful:ly. as complete. 4)4« i s L:‘zu/t

This was not because investigatow effort was stinted., For example, this is what
Commissioner and former CIA Director &llen Dulles proposed' to his fellow Commissionerg
with regard to getting a copy of "oestenos book, which was published in and was readily

available in the Ynited States: Pick up from executive sessions

Instead, thmxRmmext in its Beport, the Commission called Ogwald @ liar!

A Tt 4/@ |



ity a0 oo fo ot W M//w

eliminated all references to this @gﬁg;mgtioa~as—we&%—ﬂs to

,ﬁmy‘phy51calwggscrlpt;on”9f the room Zzgzﬁzgﬂ‘f%JK
Thé“daY'éfferwthe4assassination a Black Star r |

visited Oswald'S'room'andmshepped”e"photograph of curtains

being ‘hung. _This. gives- the- He to-the Report's statement.
No,_references to—this- apgeafs~In~fheue¥4d£niianx_hdse.of the
Warren—Commission .46
-But Lhe Report had one additional piece of evidence
{ain w
to demonstrate Oswald had p&éeed the weapon em the sixth-

Ve 7 -
floor, the paper sack found near Lthe "assassin's window.” (,[dtf‘?/

" in the southeast corner of the sixth floor
alongside the window from which the shots were fired," the
Report says, the police found the paper sack.4’ The FBI
Laboratory developed only a latent palmprint and latent
fingerprint on the bag identified as the left index
fingerprint and right palmprint of Oswald.4®
4k»+4k>4ua—e¥aluate-thi92 Two photographs, Commission
at/ _ _ Vhi4y
Exhibits 1301 and 1302 rinted side by side in the Repor%,ahd
>
purporting to depict the sixth floor scene where the bag was
Tha4 AHwy wilcte (340 bt
dlscovered @iffer radically in the phy31céT’l youb.49 Since
they are seen by the Commission and ﬁhe staff as evidence we
observe they impugn the veracity of ,the discovery claim as
Witk _gO‘Z “,
\vnx%:&reresented in the text. On the one<E~e’box s kattywampus to
v the sill of the window, the space for the bag restricted,
« & while on the other the boxes have a different arrangement.

Llewiko 1Yot
It cannot be both. Furthermore, the sack appeared belatedlg

on_the—flogr, having been not seen py several searchers

15



on 1b, Jlanes < ana o

-

The sentence is not correct Vo you mean

This saBk is the only item of physical evidence the poliéce do not claim to have photo-

£-aped in place, before being movadQ}



4\,'
whw \AA !

gcombing the area, altpough %}legedly occupying a conspicuous
place next to two pipeé.ighThe sack became the only physical‘\\

item of evidence not phogﬁgraphed in place by the police.5!
PVt e

-But even more peculiar t3_Lhis_e¥identia;¥—£actaa#is the
fingerprints of the police officer who found the bgg and held ka
7

Y h ;{(’ 2
it up for news photographers to see does:ggg\é > #7 k g

Wwo,
;ackv52 The science of fingerprinﬁ}ng“is'notmseleetivewin
ad el MAC Tha
itswiune%éeaiag’} The bag lacked- the necessary markings,

. d Ared wh
stains, folds, crumples, it eught to have borne if iFﬂheld

chunpls { Q. qt':ﬂu« g ,/ud ﬂ, ‘/{
the awkwardly shaped, dirty, oily, manhandled aacﬁﬁﬁaJEZfine e

heavy—metal rifle.53 Finally, we note the obvious, ignored

ot «;U\«Mt\-}
¢

by the Commission, that the appearance of Oswald's prints on

any object on the sixth-floor is not fo-be-seesa—as unusual Jthlaax‘

s i y i W hendlls iun Mec .
4Aer he worked theregEg%%2éﬁgéz3fggg;t‘tﬁ‘haveebeen.in;ld. !

Eytra !,‘;ad-
The Commission never e'stgblished that Lee Harvey Oswald
o " huindfled n TA MJZ).‘J’M?
owned, possessed, or stored .the Mannlicher-Carcano rifle

’ rove flotte hed The wetinr s [rv m'; a4y
found in the Depository. It failédrfo A he
‘.;Mf‘lk"i Vt‘PW D\,t"‘( M‘(; [!7;( \\‘Il"’l M p’I‘, I/llb L L ‘

and

couwld have -moved-the- Lt
/ﬂ(m’(/ .

i W (o v M " ‘d- L7y 42
v g\oirclﬁg&‘vxé{ym L;‘;o%d the g’;pos%. W

at
(3) The placement of Oswald abeut-

the time of the crime. - {i Y
To b.owbly AN B My W dsnntd W ‘]«M@ e Lovnnend WP }4
ThemGemmisséea—ha3~tha—task~efwptacingmheewﬂaf¥ey—gsuabd PJ@;t hﬁh
' AA et

on the sixth-floor of the Texas School Book Depository

heot g Thay no
the time of théoagé;éiégationf—a problem¢made more onerous by

abstnit .
the lack of positive -evidence and the abundance of negative

¢ 0100 '
evidence. Shortly after 12:30 a number of Oswald's co-
T (o A G /) 5
16




workers on the sixth-floor left for lunch, racing down in theﬁﬁﬂmgAxwﬂﬁf
(b et | :

two elevators, Oswald stranded on the fifth-floor

calling for them to send an elevator back up to him. In the

testimony of one of the co-workers, Charles Givens,  the
talAdee

Commission turned up a witness who tﬂéy used to affiem Oswald
was on the sixth~floor‘§h§i' efore the crime. Givens, the
Report noted, discovered after reaching the first-floor that
he had left his cigarettes on the sixth and returned to fetch
them. From the elevator area he saw Lee "walking away from
the southeast corner" of the sixth-floor "at approximately
11:55 a. m."54 It concluded by observing: "None of the
Depository employees is known to'have seen Oswald again until

after the shooting."55

/ From five minutes before noon until 12:30 Oswald

i
I

remained on the sixth busily assembling the rifle, making a
barricade of boxes around the eastern most window facing Elm
Street, sighting in the scope, and lurking in the shadows for
the expected 12:25 passing of the motorcade. He needed the
time.

Severe strictures must be levied against the testimony
of Givens. He provides a picture of a different Oswald than
the man in the scene his co-workers gave the Commission.
They were young people full of zest, scramb}ing for lunch
with banter and comraderie, Oswald in the midst.56 We also
note Givens testimony and witness changed radically over the
five months of his interrogation by city and federal

authorities until he testified in April 1964.57 On November

17
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Do you mean in the penult graf that according to the Commission Oswald had that time
in which to do those things? and he could not sight the scope without firing the rifle
at a target. |

The next graf begins by saying that "severe strictures must be levied against"
vivens "testimony." Not all is testimony and not all is to be refuted.Ur is false.

Yoy ignore what it is know thet Oswald had said to the jolice &hat does prove
where he wus part of this pe riod of time: he saw "Junior" walk past where he ﬁas.
Jaruan's testimony confirms what Oswuld told the police.

I've forgotten what Howarg and Sylvia said hbout this but I think you should

at the leust reread this part of “Yhitewash.



26, 1963, FBI Special Agents Will Griffen and Bardwell Odum
interviewed him to report that: "On the mbrning of November
22, 1963, GIVENS observed LEE reading a newspaper in the
domino room where the employees eat lunch about 11:50 A.M."58
The domino room is on the first floor.

Oon February 13, 1964, in response to a press rumor of a
Negro being held in protective custody FBI SA Robert
Gemberling interviewed Lt. Jack Revill of the Dallas Police
Department. Revill told him: "Givens had been previously
handled by the Special Services Bureau on a marijuana charge
and he believes that Givens would change his story for
money."5% This statement lay buried in the archives of the ‘4
Commission. T%p days later Commission assistant counsels Joélﬁb '
Ball and Davé Belin i&rﬁéﬁVa joint report summarizing the
state of the evidence g07}3? In it they noted Givens placed
Oswald on the first floor at 11:50 a. m.6% On April 8,

1964, Belin took Givens' sworn testimony in a deposition with-

no one else present except the court reporter.$! The

. I ) unad Lo (L7 ’
testimony ﬁLQm_Lhiﬁ_ﬁgégiﬂn_plaeed Oswald on the sixth-floor, ¢

g(tt'\ -
and provided the Commission with its only(evidence.

e
04 )M,f;y,{/

il
" 9‘ﬁ4{ testimony varied so startlingly and an explanation on the

Without a strong, thorough, discussion on why Givens'

!ghﬁt{ r\ charge of false witnessing for money, little credence can be

mﬁcf'accorded this central link in the Commission’'s chain of

,3YQA7 f’ evidence,

A final, effective, demolishment of the Givens testimony

4L4 comes from an examination of how he saw what he said he did
AN :
[4“"‘ V’ m; ‘IM :

n 18
4» :”’



. from the eleJvator area on the sixth-floor.62 Thg Depository ng,ﬁqu»'a
W “,w.\ Ui - Te el Thel all b ‘v hM] .g lpal~ o 6/ Lorto Ein The  ipgdd tman ,I/Z,;é{
, was ,3ag d in ? f]?or re%izing ob with stacks of books
4 en ulﬁn o Thet euddq (N D (gfian ,Mf( ¢/ ;7);.4‘ fon . hac cahw Non iyt
el p}led up blogking Givens vision toward the east; he could pot )
B V2L 2 VRN U NN St MM Moot §lhte N - Itoe Leen ;‘(,uaz e bl bty » (139778

f ave seen Oswald walking as he claimed.s3 A fundamenta IS
i }wd? iy oo~ (8 sdnd 4o o wheeAeth MVV? %”l ﬁ"ﬂfﬁ"/j’ ‘Lu(’f‘—( botia
n shy demanded :

—~——réguirement for the acceptance of witness testimo ;
‘ .dtkt/?/ e

a physical check on the allegations to see if they meshed, dfﬁgé' e

but Belin and the commissioners did not examine the reality, ~7’/2“4 %ﬁ”g

. , . . \ , _ ,¢Luﬂt7/m0'ﬁ
taking it as it were on faith and a faith resting on the 4%&L0{/Luﬂ‘9
necessity that Givens must see Oswald. | ., ﬂqyﬁ0ﬂh‘¢

: Three witnesses sgn'qte the Report's claim that no one
. UL and .’ ad e
else saw Oswald during i 11:55 tp~12:30. They

WA M g ated
place him on the first floor. At(iligéjBiii Sﬁelley raced

down on the elevators with the crew and he later saw Oswald

on the first floor near the telephone.¢14 ‘The Report ignores
ﬁfuﬂul
his testimony.®¢5 Commission staffer Ball twice questioned

employee Eddie Piper.66 Piper related he saw and spoke with

Oswald %r the first floor at "noon." The Report does not
’ A < A
3“". . il o o .
mention his solid tesgimonng-but dismisses him instead as a
Jaa 0
"confused witness, "' an unwarranted characterization of a

witness who carefully dgscribe? a serjies of known eventgs /

T “mhvimtum'e provius a e Ao 220 nin . Lv/v/}z/ ZW

aCﬁfrately, but Who clashed with Giveps' peculigr withess.87.

i i i e wsed - wow oM I dv-dod -
-witness made a shambles of th? official

- o W F BT .

scenario. Mrs. Carolyn Arnold's statemenﬁé“ﬁhoggh'never made

it into the Report or the 26 volumes of printed evidence.6?

H
i On November 26, 1963, FBI agents spoke with her. Their ;Cﬁﬁf“h.
: S, b
relation of what she said-mediioned_he_had left her office in

N %‘
the Depository "between 12:00 and 12:15"fto go downstairs and

19
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In I'Iai'ch, 1464 the Commission sent the FBI back to get the answers to specific questions

from all Yepository employees/ It interviewed then lHrs. arnold on the 18th. Instead of

aaking her to wr:l.t:pﬁ her answezl's to the Comission;mqu»estiona out herself, the FBI
followed the pructise of writing what it wanted of what she said out in long-hand and then
asking her to sign it. Consistent with what becemes apparent in what the FBI did in its
first report, qyoted above, the FBI built into the statement she was asked to sign a sim:gﬁr
error. She would not sign the statement without correcting this error.

From her “ar€h interview it is apparent that lrs, Arnold did not tell the FEI in

Wi~ w2d Mt D bt R fn,
November that she saw Oswuld at about 12315 p.m.,mﬁm 8ay8e

J el E,wali‘ga' Ao Wt len
In this March nsa.poat the FBI served th W mistake, if that is the right

[ handid .
word, iacaeldeg her to sign a statement in which she suid she saw Osw:ld at about 12:25

A.Me In her own handwriting she corrected the FBIW-'staéﬁéht‘“for “her - $o..8i8%
to muke it after nooh, not after midnight,

——— v oo

The official story is that the rifle was disassembled. Tfe Commission got an FBI

expert to reassemble the rifle. it took him six minutes, Now, with Osw:ld on the first

floor at about 12325 peme, of five minutes before the assassination, it was obviously

impossible for him to get to the back of the building and then ascend six Stories in the

very slow elevators or rush up the stairs and then rush back to ~he front of the building

and then spend at least six mim_xtes Ireaasembling the rigle when there was only five minutes

before the motoracde was tham:"/ldox-eover, if the motorcage had not been late, it would have

pessed the TSED before Osvald could have left the first floor, o7 ke il s el 2:2
Sp, the FBI could not heawe have Oswald on the first floor at 12:25 P.M. First

it had him there are 12:12 P.M. and then it tried to give him time for his rendezvous

2
with destiny by giving the time as 12% AJM.
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' /
i e beptile
view the motorcade. They reported she said(ghe "caught a
fleeting glimpse of LEE HARVEY OSWALD standing in the hallway
between the front door ana the double doors leading into the
warehouse . . . she felt it was OSWALD . . . and believed
the time to be a few minutes before 12:15

PM." 69

___on March 18, 1964, the FBI took a statement from-heeas
well as other employees. She wrote on her,accohnt the

following sentence: "I left the Texas School Book Depository

at about 12:25 PM."7¢0 The statement is in her own

handwriting and not a”parﬁbhrase of FBI agents reporting,
notorious in th%/commission inquiry for lacking fidelity to

the originalg~ Much weight must be accorded to the 12:25

e —
Arnold tifie. .. -

uw~0 Jyﬁ( The commissioners and the staftf never followed through

iy
MY

%
W
W
iJJﬂ

with the information she gave, interviewing companions,
examining the details of fact, and so forth, as one would
normally expect in a murder investigation and from ordinary
common sense. Instead they left the material in the great
mass of unpublished matter turned over to the National
Archives. Several implications follow from her testimony.
Before the Commission FBI agent Robert Frazier estimated
it took six minutes to screw the pieces of the rifle together
with a dime acting as the driver.?! A time'of 12:25 meant
Oswald could not have been ready on the sixth-floor at 12:30

to shoot President Kennedy. He would have to go up to the

sixth-floor, assemble the rifle, sight it in, and shoot, an

-, 20
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“~ﬁ_§ Vfdeceitful manner when they claimed no one had seeh Oswald on

absolute impossibility. At the same time Arnold’s sighting
of Oswald near the entrance doorway supperts the evidence
found in a photograph taken by James Altgens of the
Depository entranceway. It shows a man which appears to be
Oswald standing in the doorway to the rear of the crowd

looking at the motorcade pass.??

;;: The Commission and its staff also operated in a

the first-floor between 11:55 and 12:30 yet had operated in a
manner to seal off any information that might contradict
thelr congenial premise. On March 16 J. Lee Rankin, General
Counsel for the Commission, directed the FBI to contact each
person known to have been in the Depository on the
assassination date and ask them six specific questions and no
others.”3 Question four asked if the employee had seen Lee
Harvey Oswald at the time of the assassination, 12:30. No
questions were to asked if they had seen him prior to 12:30,
from noon onward or in the morning or the day before or
anything else.

The FBI strictly followed ihstructions in taking the 73
statements, only Mrs. Arnold's erred when she en her own
included the 12:25 sentence. None of the 73 said they had
seen Oswald at the time of the assassination.”’4 Obviously
they had come out to look at the President of the United
States and not to glance around to .spot persons they might
recognize. This is the nature of the search for evidence of

Oswald s presence, patently a non-search made to provide a

0@\& W“WM o

-
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The police claim they did not tape record their questioninys of Oswald. They wefe
questi(;ning hin to get a confession but even the Commission had trouble with pilice
questioning to get a confession a.r;(/'then not have the confession recorded. ¥o it asked the

omicide chief, the late Captain Will fritz, why he did not tape record the D’swald
A\/W It accepted his non sequetur response® he had a tape recorded in his
budget but it had not been ap.roved. ] ZI
Jurt

If hy any remote chance the enti e Dallas police department did not have
tape recorder, and if by no less a femote chance the district attorney's office did not
have a single one to lend Fritsz, and if there had not been a single tape recorder any-
+here else in the Dallas city, county oz:’_ Btate affices, they were sold, even in cormer
drug stores, and they were quite inexpensive.
| So, first we have ?)e police trying to get a confession 1t would not have recorded -
and this after Uswq ld“'(s?;/uélic and reported protest of "police brutality" yet, and then we
find that while its people did make notes on their questioning of Oswald and of his
responses, they just destroyed their notes. Bach and every one of them,

48 a resulf, we are limited to what the police say they later put on paper of what
Oswald said in reéponse to their versions of the questions they s.y they asked him,

It would be nice to know _':t_ljgt_x the police decided to get rid of the histroic.lly and
legally important notes., Was it, for example, after Oswald was killed, after the police
knew there would not be any ®iial of Ogwald at which they'd have to validate their
testimony from their contemporaneous notes?

#hs it is, those present at the questionings give inconsistent accounts of what

he was asked and said.



patina of science with the purpose of obscuring the purpose
of placing him on the sixth-floor of the Texas School Book

Depository the evidence be damned.

(4) Oswald's alibi
Ww;'/\

The police destroyed or otherwise did not keep
transcriptions of its interrogation of Oswald, so we do not
;gallx_kaew—what—he—ea%d—to—themT——TﬁE‘Ufftcrai—preseﬁ%—en-

:asions—gave different reports of what hesaid,-

.\But throughout them runs a consistent thread that he told
them he-ate lunch in the lunchroom on the first floor, the
domino room where Givens originally had placed him. Oswald
reported seeing two Negro employees walking together. One he
named Junior, the other he described as short, but would
recognize if he saw him again.?53

James "Junior" Jarman and Harold Norman, the two,
independently of Oswald's comments and without knowledge of
them, told authorities they twice got together in the
lunchroom. They met once between 12:10 and 12:15 and again
from 12:20 and 12:25.76 The coordination of Oswald's account
and their stories provide Oswald with a solid alibi. The
Report failed to relate this aspect of the evidence, although
on several occasions it used Oswald's alleged comments made

while in detention against him.

" (5) Oswald in the window
Only one witnesslgutgbswald in the easternmost window of

.22
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the School Book Depository during the assassination, Howard

Leslie Brennan He was an posngle to-believe figure, an iu - Ceuns
culade o wu»?l

disaster, a man who\lﬁ‘normal conduct of aftalrs would hav /
UO W st mlas v ( L( b(,»ru[,(, g AN
been rude]y dis sed

nkatu% (e ane £i~¥t

crushed {by even a'n6v1ce attorney during cross- epgminatjon
Lir el X

Yet the Co sion lauded his tes Limonye, "‘cdommissioner who

rv@&* “un - c 41

becamqf?f‘"faéﬁt of the United States,called him the most

important witness the Commission had!?7
Lrsen Mm” ‘o s
BrennEﬁﬁaaéLﬁﬁ a smald brick wall on the south side of

Elm Street Izﬂgfﬁet 1rectly across from the alleged assassin

A u [20'_,(,; ’Vr\lf w,ﬁ'( Vil
window ;;é—waeehad’th rebidential Motorcade. He testified,

av !
| \

said the Report, "that Lee Harvey Oswald . . . was the man he
saw fire the shots from the sixth-floor window of the

Depository Building."”8

t&g¥{h*d
He 55""§h9~man during the 6 to 8 minute period before
Dt~ By I 4 N
the abaasolnattbn‘leave and return to the window "a couple of

o
\\\\\\fimes ¥ 5# ‘zlaﬁmeﬁ ee the man %?m or the hird shot buﬁuﬁ%[z

LJdTawm chwi ’

jnaV* Shff Y

m wah i 2asd u"y/r.q &7y
req;,d—agélﬂétfthe—ieft— niiw-31}l fired. 'l

Ther
A 11ngered, andrdisappeared Brennan al BVEEW’/hree black ,heen

A«LLL{

enployees-on the fifth- floor r beltew peering out of a w1ndow1@4¢u. fﬂ“f Hﬁ
o.‘( l,/}’ll«”"‘" . /
He described the man on the sixth-floor for the Commission
which, the Report said, matched the description of Oswald. o
What was the reality? He testified to a physical’
impossibility when he said the assassin stood to shoot. 79
A shooter would havé'to fi;e through the dirty double panes

of glass to stand and fire. The Commission apologized for him

by noting the assassin knelt and Brenﬁhn»migtook the stance
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insert on 23

Brennan's was a f‘mjt and Jeff #¢ "match." His description of the man he said he

aa 10 Lot Tl e o g kg 1Ay

v

Oswald was five feet nine inches tall and weighed _/JY_ Y357 pounds.

To the Commission's certain knowledge, Brennan te.l,lified to a physical impossib-

ility.The windowsill on which the allegedly standing man rested his rifle was only 17

al ne
inches (check number to be sure) fzem the floor. .ven a shrimp among dwarfs would not

on a windowsill only
have been ablf* to rest a r:l.fle/a foot and a half above the séles of his feet M still
Wy M9y
be standd.nﬁ when he fired it.

Moreover, had the alleged assassin not been’;l;t’a dwarf but had been, as Brennan
» -s’w%;'ﬁ. fmmg __ feet, _ inches tall, had he fired a rifle while standing he would hé,ve
surpassed the fabled Harry Houdini sfxtmixtriskatmgsfor he would have fired a bullet
through two thickness of glass and left no hole in either pane, the lower half of the
window being raised.

The brothers Grimm had nothing on Howard Brennan!

The desparate “ommission, having no other "witness" to the shooti.ng. sought to

alchemise !
apologige fro Brennan and to explain his mythology into reality by stating that Rxmwmux

tha

Brennan's candidate for assassin was really kneeling, not standing, and 4he had fired the
rifle fron a kneeling position.

This required a choice of magicsm depending on whether or not this

(3%} WV‘L e /h,l«" (K[ Wu( /UI/ Il“’* Fla ( 7L
assassin of mythical provwedbes was leaning forward(_’ther he had to have been able to
see through the solid wooden bottom of the raised lower half of the window ;hile he

o male -
sighted the fatal shot or that he not sight/the rifle at all and mer guesad in
pointing it while making his guess on what he saw, with the rifle below the bottom of
that lower half of the window while .pecring through the dirty pane of glasa.
Bither way, Houdini ias rut to shame and the Commission has invented a new sclence.
and this without rega.rd to Bremnan's sworn attributions of ehon greater mythical

proweb§ to his essassin who had-hed has no equal in #ither history or mythology, that
his standing assassin also sat "sideways én the windowsill. ... I could see practically



his whole body, from his hips up."80
The Commission's only eyewitnels vwho "identified" Oswald as the assassin also had

x-ray vision because Brennan wht loold.ne up from 66 feet below that windowaill and his

assassin was inside the building that had a W*a very thick wall,
about 16 inches thick. Bremnan had to see through those-—badeks all thal thickness of
solid bricksto ‘Qee“what he o swore he saw.

and this is to say nothing about the fact that had his assassin been sitﬁxg on the
windowsill he'd have been outside the window, which had no sill on the inside of the

window.

Breanan certainly was a see-er to have seen what he swore he saw and the Commission
credited. lam with \L“"mj

But his sitting assassin would not have been a see-ar because the bottom of the
~ lower— An =Nt it
raised/half of the window, solid wood, would have been ) fafure the assassin's eyes ab

he ' d have seen nothing.‘dé/t » /
But didn't “rennan alons" see" enough for them both? (:}cf e Jdaws AN e,

a8 the Lommission in its Report suid, as quoted above, Brennan "sawp"the shots

ni8

“fire(d) from the simth floor Window... But when in his testimony Brennan was

asked by Commissioner John J. Metloy, "Did you see the rifle discharé‘,/ did you see the

reeoxi recoil or the flash?" Brennan responded with an emphatic "No." 80~

fo the Commission
Having denied/seeing the shooting the Commission in its Keport said he had testified
to seeing, Brennan stated both explicitly and by inference in later interviews, the
ferort having sinde a celebrity of him and his vision, that he was watching the sixth
floor when the last shot was fired. Brennan added a new dimension to vision when he told
CBS News in august, 1964, what he had to have seen from behind his ear on the left side
of his head, that "THe President's head just exploded" o7 when the last and fatal shot

Hit b /Lo ‘/L( Lwl?x u‘”l \ l; 1 ’Lcn/( /1\1 @l bl

hit s an *’*[/« Ve U<t "“/{ruu/ 41/ SLan vy Ay s had, JTn it
Nature has-neyer endowed any - eagle with such v:.sioxr,éfo“be “able to look stee bom
@ umuetigy ae aypaw The Godegryg,
and directly to the front w}ﬁleffooum and seeing down and)to ths Toft -sfmuitaneously
(73

and with suoh remarkable clarity. and the d.istances,ll /&m assassin was 66 feet/lin the



for a kneel, but this is not true for he stated prior to

12:30 the gunman stood and sat "sideways on the window sill.

I could see pEgg;iga}ly*hi§’ﬁﬁgigwgbdy, from his hips

PRy
PR
s

ppreee——"

Nor did Brennan see the rifleman shoot,wCOmmiégioner
McCloy asked Brennan during his testidey "Did you see the
rifle discharge, did you see the’;eé;il or the flash?" To
which Brennan gave an emphagic;;"uo¢f81 Brennan stated
expljcitly and by infegpenée in later intervigygxt§%t he was
watching the sixthffldor when the last“§hot/&as fired.®2 But

| in August 1964 he told CBS News that”;The President's head
just exploded."33 He could not have been viewing the assassin
and thgﬁnggi@ggﬁmét;thewsame time.““Héwiiéd.

In_the . middle of the-afterneon-Brennan went home,. viewed
Oswald twice-emteleviston,—then went to the police station
where he swore he could not pick him from. the line-up.®4 Then
he admitted lying to the police a few weeks later and said it
was Oswald.®5 Then he vacillated, then he swore it was.86 To
the claim of Brennan that fear of a Communist plot made him
lie the facts of his activity prove that to be a contrived
scheme to enable him to explain his untruthfulness. He swore
in affadivit befdre the November 22 line up that he could
identify the man he saw; he knew that others were being
interviewed as witnesses and’he“was not aléne; he spoke with
press, appeared on televisoqj/éhd was featured in an October
2 issue of Life magazinéﬂ?hbne of which is the mark of a man

afraid.®? But this asidqﬁthe extraordinary fact he saw Oswald
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air and about 120 feetfrom Brennan's front eyes while his wictim was a little £arthur ,
T { ' o T
from Brenan's side-of-the-head, back eyes, .&(/.:/W'Y‘ .-lw& /1//’7/' % /i:; L‘?“’;/ 1 A
! " . :

Junt .':L__magine what Brennan could have "seen" if he had not required new eyeglaaaea!“
(you can get sthe ci% from WW)
Brennan's alleged description of the alleged assassin that he saw/ did not see,
fire the fatal shot having been broadcast by the police, Brennan went home, viewed
Os.ald twice on TV, and then went to the police station to pick his assas out in a

84 C;u o b sbd v v ,,uo(('
lineup in which from all oth.r accounts identification of Orvald was virtuallym?

O vavingh

“t’i”xisqs‘tad that he could not identify the assassin in the lineup arranged by the police

for Oswald to be unmistakeable.

Funnn e s
4 few weeks later he ¢laimed te-have lied at the lineup and did "identify"
85

Oswald to the police.
(YOu next say what I do not understand, " Then he vacillated, then he swore it
Al %)
wWasS.
4s Bren.an could "see," so also could he "explain." What he "expl.ined" is his
statement to the police at the lineup the evening of the assassination thut he did not
recognize the assassin in their lineup. It was, he suid, because he feared he'd have

been iidled by "communist" plotters, How did he know? The Secret service told him!
4gain, get cite from WW)

Having been told by tileSecret vervice that he was afraid of a Communist plot that

s u,-’«' £
would Kill him, Yranngarwas “only selectively afraid. He spoke to the press, he was in-
terviewed on TV, he \I«as featured in the Uctober 2 issue of LIF: magazine, and of
TN
course, he was a ﬂam‘fg\d witness before the Commission, which wgs to add to his public
faue in its ﬂaport and in publishing his testimony. In all he was & brave and entirely
87 ¢ /J’M /1( Lot H;i"

unafraid man. His fear was 1im:l.ted to the evening of the orime, when he vefumed—o
identify Oswald and swore to ,'his inability. That was the one and only time his
fabulous vision failed him: he had after the assassination and before the iinup
lineup, see Oswald twice an TV. No wonder he could not identify him!

Incredible as Brennan's vision (and visions) were, for some reason and a ~eqser—it



!
pun? ik
reason in its extxznity the Commission validated, it lacked complete faith in thta truly
remarkable and entirely unequalled vision. Yo be able to accredit Brennan's genius, the
Commiuion staged a re-enactment. Ho;'e "staged" is not a figure of speech. The “ommission
counsel whoy handled it, David Belin, later headed the Rockefelle:‘fommission that was
appointed by President Ford to investigate and report on the CIA's excesses. Ford got his
lgsting appreciztion of Qel:l.n':ss rare talents when they were éssociated on the Varren
Commission. {Belin even l;ter authred two books in each of which ho said the Warren
"omms.,ion was rlght s8impl¥ becuuse it said it was right and all else, all ot)g' authors,

it 1' A “‘/ﬁbf‘ﬂ

were mng,mwm‘i.{lizers and sensationalists. To prove that the Warren “ommission
was right because it said h it was right &hn limited himself to what he selected of
what the Commission published. ﬁe en#i?eh‘ ignored about a quarter of a million pages of
records t.?«e FBI had been compelled to disgorge by Freedow of If!nrbmation act lawsuits it

27T l}
had resisted i in the federal courts.)

The :ﬂn:hern face of the TSBD building, the one Brennan was facing, tl;at is, th

Nk it Tt windws CAinedw bugps | ‘ten

those of his eyes /f.n the front of his head, had 84 widows, arranged in pairs, ;nm, .471

Taking a page from the Po. l&:\(up book, “omnigsion staff, with €elin the
e NZA et
honcho on the deal, song&—to-mh——mper identifica automatic. But in this.
o rm'f
as we soon s6e, 4 underestimated Brennan's vision. It was arranged for all chept
windows required for automatic identification to be c d. That should have made it

aﬂ for “rennan.

( he loused up.

eni that Jaed -

On the sixth floor the only open windows were the easternmost pair, the easternmost
of those two being the one from which Prennan swore he saw/did m}éee the fatal shot fired,
Un the fifth floor, the three black employees were at three of the four windows in the
Qastermsz%:ir. the first, seconfi and fourth easternmost. (This reyuires clarification,
as frou left to right, and I'm not taking the time to check) Three employees, three wide-

open windows, sipple arithmetic. But not for Brennan./(ho had sworn to what he said he

did seee.



I n directing Brennan to mmkmx encircle on the lavée print of th& picture he
handed Br;anaan the windows in which the assassin and the three black men wef'e, Pelin
msde a broad hint about openness.

Brennan took the hint. and how he did!

With the t__hr_eg employees he saw in each of three open windows, at least in his

testimony, he encircled guly the single olosed widdow of tha{?airj of windows!

The hint fresh in mind with regard to the assassin, one man at one open .indow,
whether standing or kneeling, still one man at one window, Brennan encircled both
of the pair of easternmost windows on the sixth floor. 88

Oue man sinultaneously in 1.1(_) open windows and three men simultaneously in the
one closed window when the correct three were o_ened ;This is the real Brennan and
Pelin's staging is the real felin and the & resl Lommission,

What alone is unreal is that this was the official investigation of that moast
subversive of criues in a society like ouré, the assassination of a President of the
Ynived Statas.ﬁg orime that regardless of the intent of the perpetrator or perpetrators
has and has to ;zave the effect of a coup d' etat. [t is a é:ime that makes a banana
republic of our nouﬁtry.

S

Brennan, the sole claimed eyewitness, and the “ommiasiomé handling of him and his

testimony, constitute one of the very best of the very many illustrations of this being

a banana republic commission making a banana-republic investigation.




lunchroom of the Texas School Book De9051tory and poked his

pistol into Lee Harvey Oswald's belly. Could Oswald have naciﬂ%
MG I :th‘( pomn T funt Lasf b Be_actn Avist vy fhat A‘\ hadden T fuf/L
fire# a rifle on the sixth floor ,(descended the stains
PN Babin fy 2 Do dow cltsving on L1 i
walked into the lunchroom in time te—have-met—Baker? The

Warren Commlsslon spent muc fift Lo describe and time the
ittt niy b gl A I, /y ;&A/ﬂ10}ﬁ$

‘epilsode = If it could not naé%—thés

fk“\ﬂj«{kﬁélﬁuuﬁ‘ﬁwy o
a e whole structure of its
@ il (P /ﬁ“#yé?

elaborate story Oswald f£he lone assassin would ¥fumble to

wmfﬁ pieces. ~ it

The Warren Report states Patrotman—M—b- Baker, on a two

wheeled motorcycle trailing the last press car in the

motorcade, heard three rifle shots. "After the thlig shat"
,,.-unhu( ho mwtn eyl |7 L shu i anéd. Wk

he rove to the northwest” corner of Elm and Houston, -amd

cnte;ed the lobb%yJ;ere he bumped into Superintendant Roy )
Lirst &/71‘)‘/{(

Truly who led him across thcffloor to the northwest corner of

m //" [} ”f/.
the building to catco{the elevators and go to the top floor /¢ﬂ”h LY
- ver? P
where Baker thought the shots might have come from. Since 4

unclosed doors stuck the elevators on the fifth floor they,24%1
t-oe-‘l:téo the adjoining stairs, Baker following Truly.
on the second floor a SmalifgﬁﬁamgriiJ?rZ:Piuigﬁd2Pﬁ;rﬁIQJVﬁnﬂ,iLﬁ/
had a door at the eést end. The doos/wéth a tiny glass
windo%yopened into a vestibule. Inside in the vestibule's
eegt wall an always-open door led to the lunchroom where a
Coke machine stood along the north wall.
From twenty feet away the stair-the ascending Baker
glanced through the'small window of the closed outer

vestibule door and glimpsed a figure "walking in the
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sl T’ll WWU AP i

MJq‘l
Ll

/ﬁ

vestibule toward the lunchroom." Baker rushed in, crossed
the room, stood in tﬁe open lunchroom door, saw a man near
the Coke machine and commanded him to "come here." The
"startled"” man came, stood in front of the officer who pushed

his revolver into the man's midsection. The man was "not out
L/

tuah h 14'1“44 2] s T"fu A.‘ /LZ'Zf' /yl(
In the mean:}me Tr wly, bw&mcmmr/gehind him bad 21xs g nt

of breath; he seemed calm. He held nofhing in his hand "

th'
appeare tJf ed the man as Lee Os a?fke&—fn
7R /¢( M T«V /‘»‘g‘M'm.&/a ;?ﬂ,k'p 1,/7&’
the Depos - o oz
Oswald, the Report said, pZnehedﬂeut a Coke.and left 294f”wh;
4 ) T g A~ /““"
through the lunchroom's south door, Employee Mrs. (Reid. at ‘;ﬂ'7,§;
e s A T 4idd
12:32 GTffTﬁaﬂét her desk in the- 1arge rooq}yatched him amble 2/ l’“’”f
s - e e o et s 7}, [, 3 1
diagq?ally across the floor to the other stairway in the !2?;qﬁulﬁﬁb
IW ul/l

southeast corner which led to the first floor and the front thgklis
w L
door of the Depository. He departed into the crowd. ,_,,/\ L‘,. f
To determine if it were possible for Oswald to have shot
from the sixth-floor, gone down the stairs, and into the
lunchroom in time to meet Baker the Commission;étaff and
2
Secret Service agents conducted two tests. On the first they
found Baker took 1'30" to reach the lunchroom and the second
Calewlatyf Nt
1'15". On the first reconstruction they dedweed Oswald would
have required 1'18" to mewe—across the sixth-floor, come down
7 ae
the stairs and be in the lunchroom éé_EEEQ The second test
determined he could have done it in 1'14". As a result of
these tests the Commission conlcuded that "Oswald could have

fired the shots and still have been present in the second-

floor lunchroom when seen by Baker and Truly"8?
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Wwhen we go into the factual base of the meeting between
Baker and Oswald we discoyer an entirely different picture.
Oswald could not have shot a rifle on the sixth-floor and
gotten to the second-floor in time to have met Officer Baker.
Consequently he 1s excluded from having been the assassin of
President Kennedy. The evidence is as compelling as it is
conclusive. But equally credible is the evidence that the
Ccommission staff and the Secret Service agents falsified the
reenactment to fit their much desired conclusion necessary to
~ the Ofai;l,'?flyzﬁ}t}t.]qﬁl zt;ow;r':leqmii%ergd/ fer ,,/‘/)dd Lhe Wty 49 7//(94771»

cials slowed down Baker arrival time The test
started timing h%m ai%zl the first shot?0 when in fact Baker
testified heé@iﬁgbaﬂ:the sound of the third shot.9! Since
the Commission estimated the shooting sequence consumed 4.8
to 7 seconds we must subtragijz 8 seconds from’estimated time
of Baker's arrival.?®2

In the first simulated test Baker moved at a walk into
the Depos 1tory $3 In the second at a "kind of a trot."94
Neither aﬁ% correct. Employee Eddie Piper standing outside
the Depository testified before the Commission that the
police officer ran.%5 Others present told_of the officer
bowling poeple over as he made a mad dash to the entryway.®$
But proof from a motion picture known to tbe staff but not
used by them to peg the factual background in reality puts
the speed of Baker at a fast clip. Professional comerman

Malcolm Couch in the camera car of the motorcade made a pan

of the building and the people. In it Baker's motorcycle 1is

. 28



seen on the grass where he swore he left it. The time is
within ten seconds of the assassination, meaning Baker flew
into the building.%7 This faster time reduces by ten seconds
the official test time.
We must also diminish the time by another five seconds
imposed on the scene by Roy Truly's actions. He led Baker up
He dd 4t dug Oredld Lomrag Spisn -
the stairi;and did not sed the vestibule door closing «=if ™ 9
&= |

Oswald had descended the stairs he had to have come through }

it.98 Baker came about five seconds behind him. He did not

see the door closing either.%3 Siage' he dgox operated with a aufv -
‘ cludl T« ded 4ln*ry . ﬁW/ gtun o, Wl ol
,u¢ﬁfwj closure device : 7

o LA K¢ -ih il # i e
o\ b(wd%g‘m&;«t/'subs{racé anlo hé::( ive SE’%QS for the closure CZI/I/{" W
Aepe

mechanism to work.100 e

X

! What we find is the total of the time reductions add up

& v w?tq/24.8 gseconds providing us with a time of arrival for Baker
- N
of '1 minute 4.2 seconds.y

- - onrnds
_On the other hand the staff &owed Oswald down to .W’k‘ /1*‘ oh
oo ot it ral] Ty P B g Jlrer

accomoedate. ing-101 Timing began after the third shot,

but this is an error fqr the rifle contained a chambered

I Leq

e -
requiring7another 2.3 secondﬁcye—%ead.loz The

official procedures did not incorporate the leisurely motion

witnesses outside the building attributed to the man in the

window wthafter shooting)waited several seconds before

withdrawing.193 Five seconds must be added'to Oswald's time.
+ Aé) We also must add another five seconds to enable the fleeing
:ﬂ?tdghb assassin to scale the shield of boxes behind the sniper's

window.194 No opening existed to move through quickly and one
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would have to go over the top. Oswald would have to have

Lo f ad¥el
used only lbows, shins, and chin too scramble up and over - ﬂvbﬁb ﬁtt“
ﬁe&-noifinger prints appeared on the many boxes and Oswald

did not use gloves.105

6/WVP57 We tack on another five seconds to the official tally to

[ pori

[

. enable the shooter to wipe the rifle clean of prints.
Experts found no prints on the visible parts of the weapon,
7 the c11p or the empty casings.!96 Commission staff and Secret
n *wz ,
Service Agents ignored this. But they gained éhe még{utlme by
) vih
éﬁzz;;&ng the time required to hide the rifle. When o w
' /LN beor /;'uuc( bpnirisy W~ Gh /)

o riginally discovered the Mannlicher-Carcang fay o thé f]o -
4 MWY‘ Rf CAS Cne e 7 Iy ieeil #f yub, Ao e Loting) /,M 17 //,‘7

{ t surrou ded”by an island of five /
. n+m¢ V‘/»HM A fw( Jut g h 161 From platv g rento /‘njl  detrikiy /A‘_p‘é"‘
' s.l0 :
¢ o mmt and Jii Ul nedy e LG
J v witness {bt 4( " N

seconds.108 The Commission std 't -

3Z§ 4}a®of J{t4¢¢( JZ%4¢/' v 7 [Ae 17AQ

4 s deteE T ¢ Ao s ifie ) . Dend Fpietee ¢
.‘1 / stand in for aWimp %and«off %e %e%fa‘; S'lecret /7” /
i atmo; v Dl SV

Service Anpnt whn”handed 1t over the

stimony we know the {he ' ,
mir audl 1/[’4 Lg{ Wﬂ Vh ¢ u,/ rlpn ‘Iﬁw oLl

cartons—to

No finger
prints were discggered on the boxes. To scale the box wall,
move the heavy cartone.ef”books, ‘place the rifle, more the
cartons back over it, re-scale the boxes all by elbows,

knees, and chin must have taken at least 20 seconds,ea low

. tee 7””” ’”f‘
Mpund? ARCE el

Eer yet another omitted portion of the reconstructlon wes

_number-.

add five secomds. Three witnesses on the fifth-floor
testified they heared nothing at all on the sixth-floor
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folowing the shooting.109 Since the rough flooring and good
acoustics enabled them to hear even the empty casings being
ejected from the rifle abbve them during the shooting we must
accept this evidence as particularly valid, even though the
Commission ignored it.11'0 Oswald's movements across the floor
would have had to have been at a slow walk, not the brisk
pace of the simulation. , !

We must add a final component of the Coke Osﬁald held
when confronted by Baker. The Report insisteq/he did not
have one, but this is not a valid reading qﬁ/the evidence.
Both Truly and Baker originally said he Qﬂé a Coke in his
hand. Baker gave a handwritten stateme?tﬁthe day before the
Report was printed where he noted thefpresence of the Coke in
Oswald's hand, only to mark it outfbefore handing it in.111
The original story out of Dallapﬂ‘noted critic Sylvia
Meagher, had both Truly and gaker saying Oswald held a Coke
in his hand. Chief of Pol;ée Jesse Curry announced it too in
a press conference on tqef23d.112 Sdrely to stand before a
machine, search and f;dale with a coin, insert it, pull or
push the mechanism,f&ait for the bottle to dispense, pull it
out, must take fi féén seconds. Added to the total of
omitted times ;g/arrive at a final computation of Oswald's
time of 2'. 15/3"

Subtr%gtlng Baker's real time from Oswald s real time we
must concyude Officer Baker arrived at the second-floor
lunchro j.l.'07.1" before Oswald could have arrived if he had
been on the sixth-floor.

/
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OFFICIAL AND REAL TIMES
Oof Officer Marrion Baker and Lee Harvey Oswald's
Movements leading to their 2d floor meting.

------------------------------------------------------------

M. L. Baker's Movements Reconstructed

Official place start 200' from TSBD
time start first shot
MLB pace walk/trot

Time lapse: trial A: 1'30"; B: 1'15"

Real place start 84' from TSBD adjust.
time start last shot ~-4.8"
MLB pace run adjust. 10.0"
Truly's lead on stairs adjust. 5.0"
Mechanical door closing adjust. 5.0"

-24.8"

corrected (real) time on MLB arrival:
1'30"-24.8"=1'04.2"

---------------------------------------------

L.H. Oswald's Alleged Flight Reconstructed

Official time start after 3d shot
flight path unimpeded
rifle placed by other
pace brisk/run

Time lapse: trial A: 1'18"; B: 1'l14"

Real time start 4th chambered adjust. +2.3"
leisurely slow withdr'l adjust. 5"
rifle wipe clean adjust. 5"
flight path obstructed adjust. 5"
rifle hidden adjust. 20"
LHO slow walk adjust. 5"
LHO draw Coke adjust. 15"

+57.3"

corrected (real) time on LHO arrival:
1'14" +57.3"=2'11.3"

Real Time Conclusion

2'11.5" Of ficer Baker arrived and met L. H. Oswald on the
-1'04.2" second floor 1'07.1" before Oswald could have
1'07.1" arrived if he had been on the sixth-floor




The measurements do not stand alone the testimony of
three employees sustain the real times. On the fourth-floor
Victoria Adams and Sandra Styles watched the motorcade pass,
heared the shots, and "immediately" descended the stairs to
the first floor. Adams saw or heared no one.l13

The staff ignored Styles and did not in anyway seek her
information, an inexplicable act for attorneys seeking to
know what occurred in those minutes.!14 Jack Dougherty worked
on the fifth-floor near the elevators and the stairs and he
did not see or hear anyone on the stairs.115 Oswald would
have had to have been on those stairs and be heard running
down them if he had shot President Kennedy. No other
construction of the evidence is possible. He was not on
them |

Since the meeting between Oswald and Baker occurred--it
is beyond dispute--it exculpates Oswald from having murdered
the President. The fudging of times, manipulation of
actions, and the omisison of key data in the Commission's
examination and simulation of the episode rests on its

predicate of the guilt of Oswald.
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Because three wen did hear what they thought was the sounds of shells being ejected and
thump made by
droppmg to the floor J..ﬁ.s apparent th.t they also would have heard the mmmmimxmf a uan

rummtacross the floor above them. They d:id not. It thereﬁ‘re is apnarent that if

Oswald ha)cz, b:enathere and left, he did not leave running but walked slowly enough not
diY seT #v
to make any‘_?noise. Neither of the Commission's re-enactments was cousistent with this.

Both had a man going fast.
Oswald with a C'oke also created major problems for the Commis ion a.d its re-
enactment. although the Report states that he did not have a Coke when Baker and Truly

saw him, the Commission had impartial evidence that in fuct he did in fact have the Coke
. luumu# /n
be- be-ore daker and *ruly saw him, Baker himself signed a @tatement to this effect the day

onLhrunt Ja r’y
before the “eport was Printed, 4nd as the netedq ommisa:‘zon critic, the late Sylvia Yeagher

noted, the 6&*5&051: reports out of Dallas — before there was a Commission - quote both

Baker and *‘ruly as that Oswald had a Coke in his hand when then encountered hip /
[{U«, PSS 10 ik A [ Wl s Fune Ui NG ,w/'un- b A e crhdiviid f o} /‘*
(Something ou missed or I recall incorrectly- check Whitewash, I did-110-2) b‘lf Il ’/ // i
£ e/«
The d.:.shone ty of this reconstruction is not the Commissionts only assauly on its

- et i Mp‘&__m

%
own integrity ﬁ—iﬁdling of this incident. *t not only had to make it appear to be

| pos%b_t‘e that 400svWald could have been the assassin and get into the lunch room with the
[ \,t(,i \M’

(<) ma.ch:I.DP' before Bakr and ru.ly got there - wqich also means not bein7 seen by Truly
q ”HLL“NM

as he ran up the stairs the Commission says Oswald came down, another time)considerations
omitted by the Commission - it had also to get Oswald out of the TSED building less than
three minutes after the first shot was fired. The Commission's own reconstruction has him

lcaving the building by 12133 p.m.(R155) P J Jode The ia ild utj

lrs., ltobert &y Reid, a Depos:)ztory employee, had been stand.ingﬁon its front steps w
with her superior, 0.V. Campbell.When they heard the shots she ran back into the building

and to her office, which adjoined the lunchroom.When David Belin deposed her his time

LeT
reconstruction esseblished the time her run to her office required ar two minutes, It

thus vas at least two and a half minutes after she heard the ‘shots, llyo/ked around and saw )z
Wd’l\ Lo L(.t( 4l 74/_}1‘1 ul{/*
the crowd reaction to which she testified, amd had the brief disuGssion ,?
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Was in her office. The probability is that it took her more time than

. 4 ~py LY -

,ﬁelin wanted # the ﬁrecordﬁut even this oVerly-condensed time. ,‘deatroys the Commission's
reconstruction because, while the Commission could not come up with a single person who
saw Vswald leave the building, it was sadlleé with “rs. %eid, who saw him gfter Baker and
Truly let him go.

Oswald, she testified, walked into her office with a mrtixYiysesmsummk Coke in
his hand., He: recollection was so clear she specified it was in his right hand.

She also testified to Oswuld's appearance at the time he walkedW’ ‘
office and it was not the appemrance of anyone who has just comuitted murder- ##
the assassination of a Preident. She described him as walking at a very slow pace and
as "oalm." (3H279)

Her testimony is still another fatal blow to the Commission's essential - but also
impossible -time reconstruction. That she saw Oswald walking through her office after
Baker let him go in itself makes the Commission's conjecture, that he left the building‘
by ¥ 125 impossible. The Commission had to have him xxmw seven block away and getting

into a bus stalled by.the trafficg Jjanm he hed Jjust created, within seven minutes, in itself
s But wnh od Yoy bomg ama e # cM,m The Leaf 7 g/ TS ({))/Wl/)w? Lol
gt unliely o A Jended 4

A{ ia.« dru i ehn
The Commissio: also had to have Oswald wearing Thesshirt shown in the many photo-

st Linp Ao i
graphs of him. But rs. Reid was E‘p'eLcﬂi'?ﬁx stating that when she saw him Oswa%d was | os/
' Oswald G0 phos y ro?!
not wearing any shirt and was in a T —shirt. éhow/the shirt is—whieh—he—was—ohotiglavhed
ot dA U\i‘ﬁ elin's
ofTort to get her to "demember" whst.she—d.ld_n.ot—rember ané insisted wasn t 80,
Jhe was unequivocal: " I have never, so far as a know, ever seen that shirt."(3H276)
Ynis means that Oswald, from the Commission's own evidence, had to go somewhere else
in the building and get that shirt, put it on, get rid of the coke, and be out of the
building, beg:.qnning in an office on its second floor, is_less than a half minute.
Chalr
There is no innocence. here /\iﬁ any of theConnnieion sé'econstructiona, those it

faked, those it ignored, those it misrepresented, and those it was simply untruthful about

in its fhport. by atf
No part of the Commission'd reconstruction worked and unm worked the
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Comn'ﬂ.ss:l.on itself exoulpated Osw:ld while electing him the: lone assassin.

‘Belin's lusty collaboration with all this fakery is his own characterization,
particularly years later when he sold books in which he castigated all who disagreed
with him as cimmercializers, exploiters and ';ensationalists. !

\i'm not taking time for your charted time reconstruction now because you do not
want to interrupt an exciting story for it, because if your text is adequate you don't
need it, and because if you decide you do went it, it needs more and should be in an

appendix, You've omitted tha&t they even had the elderly Warren huffing and puffing his

r
OSWEld/throush the sixth~floor reconstruction. That is precious and should be included but
Lrto T Jubdiren's }fr/z%
£ 40 not have that at hand. ] just remember it, but not from where I saw its

This does not exhaust the Commission's selfQO ~destruction in its phony time re-
constructions. “here is more in its testiwmony, the testimony of people who had to have
seen Oswald rushing down those stairs — if he had been on the sixth floor to begin with,
Three are Victoria adams, -Sylvia seyle‘?émd Jack Dougherty.

The first two were watching the motorgade from the front windows of the fourth floor
Wi T Ak o7 D touafl r(t’l\‘f Wan foiingg

After the shooting they "immediately” wedt to the firyt TIOOF, using thé & 004- o
wh:Leh‘ ey saw neither Oswald nor Baker and i‘ruly. Sylvia Styles was ignored but Victoria
Adams did testify. They just ignored her testimony about not seeing Oswald, Baker or
1‘rul:;r. \AT this point, if my recollection is correct, you may want to include what + have
in Whitewash II about Adams' testimony about seeing a bullet impact on Elm Street)

Doughtery was working on the fifth floor near the dtairs and he also did not see
Oswald rushing down theme.

There is no question about it - Baker and ?-euly did see and speak .to Oswald in the

o Lyt e nv/

gsecond-f1¥or lunchroom. Rather than be a l:mk in the chain of evidence against Oswald,
that they did encounter him act%lly exculpates him, it ifr proof positive that Osvald
could not have been lurking in the so-called "sniper' su;m" on the sixth floor and that
he could not have been the assassin.

The Lommission had reason to bﬁlieve not only that Oswald had not been on the sixth



flo'or at the time of the shooting - it had reusog to believe, despites its diligent
efforts’ to ,avoid it, that Oswald had in fact been on the first floor, possibly on the

F D —
front s watching the mederaced motorcade.

Unless he had been on the seconff floor all along, there is no other way in which

Lt Suily wnd nmeotly
Os.ald's unquestionable presence in that lunchroom car7Be accounted for.

(Here pick up from Whitewash the nonsense of getting Baker to say that Oswald
could not have used the front stairs, from the doorway, to get the to the lunchroom.)

- c.wui gutofeen af b,
§o more is needed to leave it without possibility o&wom‘éle—qms&mﬁng—er

doubd-at-all-shet the Commission's knowingly dishonest effortsto convict Oswald actually
esculpated him,
4s with all else, there is more, For example, getting back to the impossibility of
Oswald's being out of the buioliing by 12333 pm., which is absolutely indispensible if the
rést of the Commission:,s time reonstructions are to be possible, like his getting on the
e A, o S ey S SIS 8 o
sev . -that—were-not his m of to it, etc., and - />
.f -f—é;;ven making it seem possible that he could have shot and killed Officer J.D. Tippit.
The Commission did not take testimony from Robert MacNeil, now of the rBS MacNeilw-
Lehrer teport, then a correspondent for L'BC News in the motorace motorcade but well back
in it. MacNeil is one of those who left the press vehicles and rushed to the scene of the
orime, After taking enough time to learn a bit of what happened he ran into the TSHED
building to find a phone and phone—; the most important story of his lifetime to NBC
\Neus,\ &8 Vill;i’.am Manchester reported in his Canelot ‘,' Death of a President," the person
FMVWliﬁéﬁeﬂ w&. the pay phone was was - Lee Harvge1 Oswaldl H The /{'V’ f/éfm' !
MacNeil was interviewed about this for the PBS "Nova" commemoration of the 25th
anniversary of the assassination (date) He told the world what the eminences of the
Commission suppressed,that in fact he had been directed to the phone by lee Harvey
Oswalde 4nd that Oswald showed no sign of just having pulled the "crime of the century."

It would have been a complete physical impossibility for MacNeil to have left the
Le & v
press bus so far back in the motorcade, gotten to near the TSBY), learned enbugh to wamt-



’

0 he-able-40 ro .ort lit to NBS News, gotten iito the building, found one who could direct

hin to & phone and done all of that in less than three minutes after the first shot was

fired.ﬂ‘hia ﬁ:ns that Oswald could not possibly, on this basis alone, have been out of
wimimrbion " ,

the building and on his way to full nt of the mopter traffic :jam‘by 12:33, without

whet- which the rest of the Commissionss time reconstruction can;t be made even to look

like it was posaible when, in fact, in even the Commission's version the rest of its

time reconstructions do not work.

"Pruth was ouyvonly client," the Commission's still-unrepen¢ent counsel, like
ﬁelin, lixe eargﬁ\n Specter, who became a “nited States enator frou his work on the
Commission, like Judge Bert Uriffin, say. |

They left poor ‘ruth buried in their ignored evidence while they shystered out

8 frame-up that disgraces us all forever,

Not alone with the trickery of their phonied-up time reconstructions.



